
Z á p i s 

zo zasadnutia finančnej komisie konaného dňa 28. septembra 2022 

 so začiatkom o 15.00 hod. 
 

 

Prítomní: Ing. Danka Kiráľová, Ing. Eva Balciarová, Ing. Juraj Remeň, Hilda Ginisová, 

Ing. Ján Antal, Mária Kradláková, Mária Zdechovanová 

 

Ďalší prítomní: Ing. Katarína Trnavská, Ing. Oľga Maciaková, Mgr. Diana Vojenčiaková, Ing.         

Miroslav Porubiak, Ing. Anna Baričová 
 

Ospravedlnení: Roman Moncoľ  

 

Predsedníčka finančnej komisie Ing. Danka Kiráľová privítala prítomných a konštatovala, že 

na rokovaní sú prítomní 7 členovia komisie, čím je zasadnutie uznášaniaschopné.  

Oboznámila prítomných s navrhovaným programom:  

  

1. Plnenie uznesení z predchádzajúceho zasadnutia finančnej komisie 

2. Výsledky hospodárenia organizácií mesta za I. polrok 2022 – MsKS, TSMH, MsBP, MIS 

3. Predkladanie projektových zámerov pre žiadosti o nenávratný finančný príspevok 

4. Mesačné hodnotenie plnenia rozpočtu TSMH na r. 2022 s porovnaním rozpočtu 

a skutočného plnenia ku koncu predchádzajúceho kalendárneho mesiaca 

5. Rôzne ( cenník služieb TSMH pre hlavnú a vedľajšiu činnosť, iné ) 

 

K bodu 1 /  

Plnenie uznesení z predchádzajúceho zasadnutia finančnej komisie 

 

Ing. Kiráľová informovala, že prijaté uznesenia z predchádzajúceho rokovania komisie 

boli prerokované na mestskom zastupiteľstve. Prijaté uznesenia k zverejňovaniu faktúr 

organizácií mesta a predloženiu kalkulácií služieb TSMH boli splnené.  

 

Finančná komisia berie na vedomie informáciu o plnení uznesení z predchádzajúceho 

rokovania komisie. 

 

K bodu 2 /  

Výsledky hospodárenia organizácií mesta za I. polrok 2022 – MsKS, TSMH, MsBP, MIS 

 

Ing. Kiráľová informovala o predložených správach o hospodárení príspevkových orga-

nizácií a obchodných spoločností mesta. Technické služby vykázali za 1. polrok 2022 zisk 

64 098 €, v čom je však zohľadnený aj bežný transfer na úhradu záväzkov z predchádzajúcich 

rokov vo výške 78 200 €.  Z hospodárenia za r. 2022 je preto vykázaná strata 14 102 €. Záro-

veň však treba upozorniť aj na skutočnosť prečerpania pomernej časti rozpočtu transferov 

mesta na 1. polrok, čo výšku schodku značne skresľuje. Uvedené skutočnosti boli prerokova-

né aj v rámci monitorovacej správy o plnení rozpočtu za 1. polrok 2022. Mesto, TSMH aj 

MsZ boli opakovane upozorňované na túto skutočnosť, ktorá pravdepodobne v druhej polovi-

ci roka negatívne ovplyvní platobnú schopnosť TSMH. Dôsledkom sú opakované žiadosti 

TSMH na dofinancovanie hlavnej činnosti na r. 2022. Mestský bytový podnik vykázal za 

1. polrok 2022 stratu 17 177 €, pričom celoročná plánovaná strata je vo výška 23 413 €. Ing. 

Kiráľová zároveň opakovane upozornila na skutočnosť, že obchodná spoločnosť by nemala 
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plánovať hospodárenie so stratou. Výrazný nárast nákladov je najmä pri spotrebe energií, čo 

sa však dalo očakávať.  

Mgr. Vojenčiaková informovala o výsledkoch hospodárenia MsKS za 1. polrok 2022, 

kde bol vykázaný zisk vo výške 8 485 €. Zároveň poukázala na niektoré významné skutočnos-

ti, ktoré mali vplyv na výsledok hospodárenia ako aj na rast cien energií, ktoré majú zazmluv-

nené do konca kalendárneho roka.  

Ing. Porubiak informoval o hospodárení Mestskej investičnej spoločnosti, kde bola 

k 30. 6. 2022 vykázaná strata vo výške 3 914 € a z dôvodu neúmerného rastu cien energií ne-

bude zisk dosiahnutý ani ku koncu kalendárneho roka. Od marca odberajú elektrickú energiu 

za spotovú cenu, ktorá je aktuálne 508 €/ kWh. Predpokladané zastropenie ceny vo výške 

180 € by pomohlo k tomu, aby sa strata  spoločnosti do konca roka viac neprehĺbila. Úsporu 

elektrickej energie zabezpečujú najmä vypínaním osvetlenia areálu, nakoľko niektoré zaria-

denia nie je možné odpojiť od dodávky elektiny. Spoločnosť Versaco má zazmluvnené ceny 

plynu do r. 2025, spoločnosť Majk do konca r. 2022. Versaco zahájilo výrobu fotovoltaickej 

elektrárne, ktorej produkcia by mala pokryť cca 80 % spotreby spoločnosti. U MIS Hnúšťa 

došlo k poklesu pôvodne zazmluvnených tržieb z nájomného a zároveň k nárastu nákladov na 

údržbu a prevádzku areálu priemyselného parku. Na základe uvedeného plánujú rokovať 

s mestom o zohľadnení týchto skutočností v cene nájmu, príp. o možnosti refundácie časti 

nákladov.  

Ing. Kiráľová poďakovala za predložené materiály a komentáre k uvedeným skutočnos-

tiam a požiadala, aby aj v ďalšom období spoločnosti pristupovali k hospodáreniu zodpoved-

ne a rozumne aj pri zabezpečovaní úspor energií a vzniknuté problémy súvisiace s rastom cien 

čo najskôr konzultovali so zástupcami mesta. 

 

Finančná komisia berie na vedomie informáciu o hospodárení TSMH, MsKS, MIS a MsBP za 

1. polrok 2022.  

 

K bodu 3 /  

Predkladanie projektových zámerov pre žiadosti o nenávratný finančný príspevok 

H. Ginisová informovala o predložených projektových zámeroch mesta pre žiadosti 

o NFP a požiadala o doplnenie údaju o výške spoluúčasti mesta na jednotlivých projektoch, 

nakoľko sa jedná o väčšie investície a pri rozhodovaní bude potrebné k schvaľovaniu 

pristupovať selektívne podľa možností financovania z rozpočtu mesta. 

Ing. Maciaková informovala, že výška spoluúčasti mesta bude známa až po zverejnení 

jednotlivých výziev a na základe stanovených podmienok bude mesto rozhodovať o tom, či sa 

do daného projektu zapojí. 

 

Finančná komisia berie na vedomie informáciu o predkladaní projektových zámerov pre 

žiadosti o nenávratný finančný príspevok. 

 

K bodu 4 /  

Mesačné hodnotenie plnenia rozpočtu TSMH na r. 2022 s porovnaním rozpočtu 

a skutočného plnenia ku koncu predchádzajúceho kalendárneho mesiaca 

 

Ing. Kiráľová informovala o ospravedlnenej neúčasti riaditeľa TSMH z dôvodu 

práceneschopnosti a konštatovala, že aktuálne materiály o hospodárení spoločnosti boli 

predložené na rokovanie komisie, situácia s likviditou spoločnosti je však naďalej neúnosná, 

v dôsledku čoho bola zo strany TSMH doručená mestu ďalšia žiadosť o dofinancovanie 

bežnej činnosti najmä na úhradu nedoplatkov voči spoločnosti BRANTNER, ktorá 

upozornila, že v prípade neuhradenia faktúr po lehote splatnosti, pristúpi k zrušeniu 
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poskytovaných služieb pre mesto. Aktuálne mesačné transfery mesta pre TSMH nepostačujú 

ani na financovanie miezd a povinných odvodov, nakoľko k zvýšenému čerpaniu rozpočtu 

dochádzalo v 1. polroku s prísľubom, že do konca roka TS zabezpečia dostatočnú úsporu na 

to, aby schválený ročný rozpočet pokryl potrebné výdavky TS. Na zber, odvoz a uskladnenie 

odpadu bol v rozpočte schválený dostatočný objem finančných prostriedkov, napriek tomu je 

už v septembri nedoplatok voči spoločnosti BRANTNER vo výške takmer 30 000 €, pričom 

množstvo odpadu je v porovnaní s rozpočtom nižšie. Nakoľko Technické služby už čiastočne 

spracovali kalkulácie jednotlivých činností, odporúča tieto kalkulácie dopracovať a na ich 

základe predložiť mestu vyúčtovanie za jednotlivé činnosti podľa programového rozpočtu 

v rozsahu poskytnutých služieb od 1. 1. 2022. Po odsúhlasení týchto vyúčtovaní zo strany 

mesta by bolo možné zistiť potrebu dofinancovania, resp. prebytku rozpočtu v jednotlivých 

činnostiach TSMH. Zároveň je však potrebné porovnať jednotkové ceny TS s inými 

ponukami na trhu, nakoľko niektoré z nich sú značne nadhodnotené a mesto by pri takýchto 

cenách nevedelo zabezpečiť zákonom stanovenú podmienku hospodárnosti nakladania 

s finančnými prostriedkami.  Termín na predloženie týchto materiálov z TS navrhuje do 4. 10. 

2022 a na 6. 10. 2022 navrhuje ďalšie rokovanie finančnej komisie, na ktorom by sa posúdila 

oprávnenosť žiadosti TSMH o dofinancovanie a následné odporučenie návrhu na schválenie 

rozpočtového opatrenia.  

Ing. Remeň požiadal, aby bol určený pracovník alebo pracovníci mesta, ktorí by vedeli 

posúdiť a odsúhlasiť oprávnenosť vyúčtovaných činností zo strany TSMH ( napr. Mgr. 

Migaľa, príp. zamestnanci oddelenia výstavby). 

Ing. Antal ocenil spracovanie kalkulácií zo strany TS, nakoľko tiež na nich trval počas 

celého obdobia pôsobenia vo finančnej komisii a ponúkol Technickým službám pomoc pri ich 

zostavovaní. Z vlastných skúseností odporučil, že len na základe cenníka služieb, ich 

vyúčtovania a odsúhlasenia zo strany mesta je možné korektne preukázať potrebu finančných 

prostriedkov na poskytované služby pre mesto. Zároveň súhlasil s doplnením materiálov TS 

podľa návrhu Ing. Kiráľovej. 

 

Finančná komisia berie na vedomie žiadosť TSMH o dofinancovanie hlavnej činnosti na 

r. 2022, hodnotenie plnenia rozpočtu TSMH za 1-8/2022 a žiada TSMH o doplnenie cenníka 

služieb aj na ostatné činnosti v rámci hlavnej a vedľajšej činnosti organizácie a na základe 

vypracovaných kalkulácií predložiť mestu vyúčtovanie za jednotlivé činnosti podľa 

programového rozpočtu v rozsahu poskytnutých služieb od 1. 1. 2022. Zároveň žiada vedenie 

mesta o určenie zamestnanca ( zamestnancov) kompetentných na posúdenie správnosti 

predložených vyúčtovaní služieb TSMH na mesačnej báze. 

 

K bodu 5 /  

Rôzne 

 

K bodu Rôzne neboli vznesené žiadne požiadavky ani pripomienky. Prerokovanie 

cenníka služieb TSMH bolo predmetom predchádzajúceho bodu. 
 

Ing. Kiráľová po prerokovaní uvedených bodov programu ukončila o 18:00 hod. rokovanie 

finančnej komisie.  

 

V Hnúšti dňa 29. 09. 2022 

Zapísala: Ing. Katarína Trnavská       

 

Ing. Danka Kiráľová 

       predsedníčka finančnej komisie 
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U z n e s e n i e          č. 28/2022 

zo zasadnutia finančnej komisie konaného dňa 28. 9. 2022 

 

 

 

Finančná komisia 

 

a/ berie na vedomie  

- informáciu o plnení uznesení z predchádzajúceho rokovania komisie 

- informáciu o hospodárení TSMH, MsKS, MIS a MsBP za 1. polrok 2022 

- informáciu o predkladaní projektových zámerov mesta Hnúšťa pre žiadosti 

o nenávratný finančný príspevok 

- žiadosť TSMH o dofinancovanie hlavnej činnosti na r. 2022, hodnotenie plnenia 

rozpočtu TSMH za 1-8/2022  

 

b/ žiada: 

- riaditeľa Technických služieb mesta Hnúšťa: 

- o doplnenie cenníka služieb aj na ostatné činnosti v rámci hlavnej a vedľajšej činnosti 

organizácie a na základe vypracovaných kalkulácií predložiť mestu vyúčtovanie za 

jednotlivé činnosti podľa programového rozpočtu v rozsahu poskytnutých služieb od 

1. 1. 2022 – termín do 4.10.2022 

 

- primátora mesta Hnúšťa 

- o určenie zamestnanca ( zamestnancov) kompetentných na posúdenie správnosti 

predložených vyúčtovaní služieb TSMH na mesačnej báze 

 

- zapisovateľku finančnej komisie  

- o zvolanie zasadnutia finančnej komisie na 6. 10. 2022 za účelom posúdenia 

oprávnenosti žiadosti TSMH o dofinancovanie a následné odporučenie návrhu na 

schválenie rozpočtového opatrenia 
 

 

 

V Hnúšti 30. 9. 2022  

 

 

 

 

 

        Ing. Danka Kiráľová 

          predsedníčka finančnej komisie 


